
Referat af skolebestyrelsesmøde 

Onsdag d. 13. oktober 2021 kl. 17.00-19.30. 

Fællessalen 

 

Mødedeltagere:  

Forældrerepræsentanter: Karen Ethelberg Ejerskov, Tanja Grube Madsen, Mustafa Diken, René Simonsen Slabiak, Jena Nielsen og 

Kristopher Skøtt Larsen. 

 

Suppleanter:  

 

Gæst: Thomas Flindt Haarh (TF), Dorthe Skov (DS) 

 

 

Medarbejdere: John Francis Corrigan (JC), Mette S. Gertz (MS) 

Skoleleder: Jennie Thomsen (JT) 

 

Elevrådsrepræsentanter: Lærke Nielsine Toftgaard Pedersen 

 

Afbud:  Heidi Buch og Malou-Naya Skovgaard Vinther Bækhave 

 

Mødeleder/ ordstyrer: Karen Ethelberg Ejerskov 

 

Referent: Jennie Thomsen  

 

Næste møde: 8. november kl. 17-19.30. Husk dialogmøde på Tved Skole d. 4. november kl. 17-20.15 



 

 

   

   
Emne   

Formål med punktet   

   

Proces  

kl. 17.00-17.10 

   

   

Pkt. 1. 

Godkendelse af referat   

Godkende og underskrive 

referatet fra mødet i 

september 

 

Godkendelse af referatet fra sidste møde 

Referatet fra september-mødet blev godkendt 

 

kl. 17.10-17.20 Pkt. 2. 

Nyt fra elevrådet  

Orientering og drøftelse   Nyt fra elevrådet 

 

 

Cykelstativer – status 

Elevrådet har været ude at tælle cykelstativer op. Skolen 

har i alt 102 cykelstativer. Det følger ikke gældende 

retningslinjer. JT følger op på dette. 

Elevrådet har ligeledes undersøgt, hvor mange børn der 

cykler i skole. Der er flest elever i 4.-6. kl. som cykler i 

skole. Elevrådet har derfor besluttet, at 0.-3. kl. skal benytte 

cykelstativerne ved det røde hus, men 4.-6. kl. benytter 

cykelstativerne i skolegården. Dette meldes ud til eleverne 

på fællessamlingen i uge 43. 

 

Udendørsområdeudvalg 

Skolen ønsker at nedsætte et udendørsområde-udvalg, 

hvor der er repræsentanter fra såvel lærere, pædagoger, 

elever, ledelse og CETS. 

 



Formålet med udvalget er give medinddragelse til såvel 

elever som medarbejdere ift. hvordan skolens udeområder 

skal indrettes og benyttes, samt hvilke legeredskaber der 

evt. skal indkøbes.  

 

Flere elever fra elevrådet ønskede at sidde i udvalget. Ved 

lodtrækning blev der bestemt, at Wiktor og Laurits har plads 

i udvalget. 

 

Elevrådsforum 

Lærke og Malou-Naya har deltager på elevforum, sammen 

med elevrådsformændene fra byens andre skole. 

 

Fokuspunkter for elevforum er: 

 

• Hvordan påvirker man? Forskellen på at beslutte og 

påvirke. 

• Horisonten udvides ved at få øje på forskellene på 

de deltagende skoler. 

 
Der afholdes i alt fire elevforums-møder i dette skoleår. På 

første møde kom repræsentanter fra Danske skoleelever 

og holde oplæg. Der blev bl.a. drøftet hvilke rettigheder 

elever har. På sidste elevforums-møde deltager Børne- og 

unge-udvalget. 

 

 



Kl. 17.20-17.40 Pkt. 3. 

Godkendelse af 

principper 

 

Drøftelse og beslutning 

 

Drøftelse og godkendelse af  

 

Princip for skole-hjem-samarbejdet blev tilrettet, så der 

fremadrettet står:  

 

- At der årligt afholdes 2 forældremøder pr. klasse 

og skole‐hjem‐samtaler efter behov, dog 

minimum 1 x pr. år 

 

Antallet af samtaler er ændret, da lærerne på den måde 

kan være mere fleksibelt, når der lægges skole-

hjemsamtaler ud. 

 

Der er oprettet puljer til lærerne jvf. Arbejdstidsaftalen, så 

der kan holdes ekstra samtaler med de familier, som har 

behov for dette.  

 

Drøftelse om hvordan trepartssamtalerne skal afholdes. 

Skal samtalerne bruges på at børnene fortæller om deres 

skoledag eller er tiden brugt bedre ved at 

lærerne/pædagogerne fortæller om barnets skoledag. JT 

tager dette med til lærermøde og SFO-møde.  

 

Tre-parts-samtalerne drøftes på næste SB-møde. 

 

 

 

 



Tilsyn med princip for lejrskoleophold 

Der blev ført tilsyn med princippet. JT har sendt spørgsmål 

fra SB videre til lærerne på 6. årg.  

Lærerne er opmærksom på at budgettet skal drøftes med 

ledelsen, ligesom ledelsen er opmærksom på at der er et 

princip som skal overholdes.  

 

 

Godkendelse af principper 

- Princip for lejrskoleophold 

- Princip for SFOs virksomhed 

- Princip for klassedannelse, klassedeling og 

klassesammenlægning på Tved Skole 

 

De tre principper blev godkendt og efterfølgende 

underskrevet.  

 

 

kl. 17.40-18.00 Pkt. 4. 

Tilsyn med princip 

Drøftelse og beslutning 

 

Situationsbestemt tilsyn – Mad og måltidspolitikken 

Henvendelse fra forældre vedr. fejring af elever til 

fødselsdage. 

- Uddeling 

- Gaver mm 

 

Princippet skal overholdes fra såvel skolens som 

forældrenes side. Dvs. der uddeles ikke kage, slik, 

saftevand m.m. i forbindelse med fødselsdage og andre 

 



hyggestunder i klasserne. Frugt o.lign. kan være et sundt 

alternativ. 

Opfordring til at der skrives til den enkelte lærer eller til 

ledelsen, hvis man oplever, at principper ikke overholdes. 

 

Ift. uddeling af gaver mm. drøftes på næste SB-møde. 

 

kl. 18.00 

 

 

  Tak til elevrødderne 

 

 

kl. 18.00-18.45 Pkt. 5. 

Tilsyn skolens økonomi 

Drøftelse og beslutning 

 

Tilsyn skolens økonomi 

Dorthe Skov deltog på denne del af mødet. SB spurgte ind 

til budgettet og stillede spørgsmål til dette. 

 

Der blev bl.a. spurgt ind til kursus og uddannelse til 

medarbejderne? Hvordan de penge der var afsat til 

eleverne blev brugt, og om der var afsat nok penge til 

enkelte budgetposter. Ligeledes blev der spurgt ind til SFO-

budgettet samt ForårsSFO-budgettet.  

Generelt et tilsyn hvor der blev spurgt ind til de fleste 

budgetposter. 

 

 

kl. 18.45-18.55 

 

Pkt. 6. 

Foredragsholder 

Drøftelse og beslutning Foredragsholder 

Hvilken foredragsholder? 

Hvornår skal det foregå? 

Hvem skal inviteres med (forældregruppe)? 

 

Vi nåede ikke dette punkt. Punkt til næste SB-møde. 

 



Kl. 18.55-19.10 Pkt. 7. 

Nyt fra personalet 

 

Orientering og drøftelse Medarbejderne giver en status på aktuelle emner. 

 

MS 

Vi har emneuge i denne uge. Børnene er blandet på kryds 

og tværs af klasser og årgange. Børnene er på forskellige 

hold og forskellige voksne hver dag. Børnene har været 

rigtig gode og især de yngste elever er vokset med 

opgaven. Det er dejligt at se at der er lavet nye venskaber. 

 

I næste uge er der efterårsferie. Det glæder både børn og 

voksne sig til. 

 

JC 

Det går rigtig godt i SFO. Pædagogerne har det godt. 

Værkstederne er kommet godt i gang.  

Der har været afholdt talentshow. Det var en stor succes.  

28. oktober afholdes der Halloweenfest. 106 børn er 

tilmeldt Halloween-fest. 

SFO er tilmeldt kommunens børnekunstudstilling. 

Elevernes kunstværker udstiller på SAK. Temaet er 

Kunsten og magien. SFO'en skriver ud til forældrene efter 

næste børnemøde, hvilke dage, hvor der vil være kunst-

værksted.  

 

Udmeldingen fra SFO ang. tlf. og pasning heraf + 

forældrene må komme ind på skolen og hente deres børn 

har gjort, at tlf. ikke ringer så meget mere uden for tlf.tiden, 

 



som tidligere. Det er dejligt, da det giver pædagogerne 

mulighed for, at være mere sammen med SFO-børnene.  

 

Kl. 19.15-19.25 Pkt. 8 

Nyt fra ledelsen 

 

Orientering og drøftelse Ledelsen giver en status på aktuelle emner. 

  

Status renovering 

Vi er i fuld gang med renovering af H/D-lokalet. Det 

forventes at lokalet bliver færdigt til jul. Vi glæder os til at 

kunne tage det nye lokale i brug. 

 

Håndtering af Corona 

Der har været et par elever, som har været smittet med 

Corona. Hver gang et barn har været testet positiv med 

Corona, har JT skrevet ud til såvel medarbejdere, SB samt 

til alle skolens forældre. Heldigvis har der ikke været et 

større smitteudbrud på skolen. 

 

Hærværk på skolen 

Der har desværre været hærværk på skolen. Flere ting er 

ødelagte, flasker er smadret, der er blevet malet på det nye 

skur ligesom døren til det nye skur er ødelagt. Skaderne er 

nu udbedret og skuret er gjort mere solidt, så det ikke så let 

går i stykker. JT har skrevet ud i Facebookgruppen Tved – 

en forstad til Svendborg omkring dette, da hærværket er 

sket efter skoletid.   

Der er nedsat en gruppe ”Tve´ bakker op”. Opslaget er 

ligeledes blev delt i denne Facebookgruppe. 

 



Karen påtænker at kontakte René Sundstrøm ift. om der 

kan sættes videoovervågning op på området nær bålhytten. 

TF har erfaring på dette område. TF fortæller, at 

overvågning ikke har den store effekt. Kraftigt lys på stedet 

har større effekt. Karen taler med René om dette.  

 

kl. 19.25 - 19.30   Pkt. 9.  

Evt.    

   

   Dialogmøde d. 4. november 

JT laver forslag til dagsorden. 

 

Næste SB-møde 

 

Situationsbestemt tilsyn: Mad og måltidspolitikken.  

Uddeling til fødselsdage samt gaver. 

 

Skole-hjemsamarbejdet.  

Opfølgning på dialog omkring tre-parts-samtaler. Drøfter på 

lærermøde. 

 

Foredragsholder 

Hvilken foredragsholder skal vi holde foredrag for skolens 

forældre? 

 

 

 

 

Skolebestyrelsesmøder 2021-2022 

23. august kl. 17-19.30 

14. september kl. 17-19.30 

13. oktober kl. 17-19.30 



8. november kl. 17-19.30 

13. december kl. 17-20.00 

11. januar kl. 17-19.30 

9. februar kl. 17-19.30 

10. marts kl. 17-19.30 

7. april kl. 17-19.30 

9. maj kl. 17-19.30 

14. juni kl. 17-20.00 

 

 

Dialogmøder med Børne- og Ungeudvalget 

4. november kl. 17-20.15. Afholdes på Tved Skole. 

Hele SB deltager på mødet.  


